

8513

# STRIMOL EXTRA

ACETAMINOPHEN AND CAFFEINE TABLETS USP (500 mg / 30 mg)

**For fast relief from Headache, Fever, Pain & cold****Composition:**

Each uncoated tablet contains:  
 Acetaminophen USP 500 mg  
 Caffeine USP 30 mg (anhydrous)

**Pharmacological Actions:**

Acetaminophen produces analgesia by raising the threshold of the pain centre in the brain and by obstructing impulses at the pain-mediating chemoreceptors. It produces antipyresis by acting on the hypothalamus; heat dissipation is increased as a result of vasodilation and increased peripheral blood flow. Caffeine stimulates the central nervous system (CNS), act on the kidney to produce diuresis, stimulates cardiac muscle, and relaxes smooth muscle, notably bronchial muscle.

**Indications:**

For fast and effective relief from headache, pains, neuralgia, muscular aches, cold and feverish conditions.

**Contraindications:**

Hypersensitivity to acetaminophen and caffeine. Patients with hepatic dysfunction.

**Side Effects:**

Acetaminophen: Allergic reactions, rash, thrombocytopenia, agranulocytosis.  
 Caffeine: Cardiac stimulation, irritability, tremor, dependence, nephrotoxicity, hyperglycemia.

**Adverse Reactions:**

*Frequently observed:* The most frequently reported adverse reactions are drowsiness, light-headedness, dizziness, sedation, shortness of breath, nausea, vomiting, abdominal pain and intoxicated feeling.

*Central Nervous:* Headache, shaky feeling, tingling, agitation, fainting, fatigue, heavy eyelids, high energy hot spells, numbness, sluggishness, seizure. Mental confusion, excitement or depression can also occur due to intolerance, particularly in elderly or debilitated patients.

*Gastrointestinal:* Difficulty in swallowing, heart burn, flatulence.

*Musculoskeletal:* Leg pain, muscle fatigue.

*Miscellaneous:* Pruritus, fever, ear ache, nasal congestion, tinnitus, euphoria, allergic reactions.

**Precautions:**

STRIMOL EXTRA should be prescribed with caution in certain special - risk patients, such as the elderly or debilitated, and those with severe impairment of renal or hepatic function, or acute abdominal conditions.

**Warnings:**

Children and teenagers should not use this medicine for chicken pox or flu symptoms before a doctor is consulted about Rye syndrome, a rare but serious illness reported to be associated with aspirin. Keep this and all drugs out of reach of children. In case of accidental overdose, seek professional assistance or contact a poison control centre immediately. Prompt medical attention is critical for adults as well as for children even if you do not notice any signs or symptoms.

**Dosage:**

**Adults:** 2 tablets with water every 6 hours while symptoms persist, consult a doctor.  
**Children:** Not for use in children under 12 years.

Store below 25°C. Protect from light. Keep all medicines away from reach of children.

**Presentation:**

50 x 4 tablets and 5 x 4 tablets blister in a carton.

A product of Strides Pharma Science Limited

Strides House, Bilekahalli, Bannerghatta Road,  
 Bangalore - 560 076, Karnataka, India.

1040078

-----90 x 170mm-----

FRONT SIDE

# STRIMOL EXTRA

ACETAMINOPHENE ET CAFEINE COMPRIMES USP (500 mg / 30 mg)

**Soulage de la douleur et fait tomber la fièvre****Composition:** Chaque comprimé non enrobé contient:

Acétaminophène USP 500 mg  
 Caféine USP 30 mg (Anhydre)

**Actions pharmacologiques:**

L'Acétaminophène produit de l'analgésie en augmentant le seuil du centre antidouleur dans le cerveau et en bloquant des impulsions au niveau des chémorécepteurs de transmission de la douleur. Il produit de l'antipyrétique en agissant sur l'hypothalamus; la dissipation de la chaleur est augmentée due à la visodilatation et à l'augmentation de la circulation sanguine périphérique. La caféine stimule le système nerveux central (SNC), agit sur le rein pour produire la hausse de diurèse, elle stimule également le muscle cardiaque, et décontracte le muscle lisse, particulièrement le muscle bronchique.

**Indications:**

Soulager le mal de tête, la douleur, la névralgie, la douleur musculaire, le rhume et états fébriles.

**Contreindications:**

L'hypersensibilité à l'Acétaminophène et ses dérivés. L'insuffisance hépatique. L'hypersensibilité au caféine.

**Effets secondaires:**

Acétaminophène: Réactions allergiques, éruption, thrombocytopénie, agranulocytose. Caféine: Stimulation cardiaque, irritabilité, tremblement, dépendance, néphrotoxicité, hyperglycémie.

**Effets indésirables: Observés fréquemment:**

Les effets indésirables les plus fréquemment signalées sont la somnolence, l'étourdissement, les vertiges, la sédation, l'essoufflement, les nausées, les vomissements, les douleurs abdominales et la sensation d'intoxication.

*Système nerveux central:* Céphalées, fièvre, picotements, agitation, évanoissement, fatigue, somnolence, fort dégagement de chaleur, engourdissement, lenteur, attaque. La confusion mentale, l'excitation ou la dépression peut aussi survenir due à l'intolérance, particulièrement chez les patients âgés ou débilités.

*Gastro-intestinal:* Difficulté d'avaler, pyrosis, flatulence.

*Musculosquelettique:* Douleurs au niveau des jambes, fatigue musculaire.

*Divers:* Purritus, fièvre, mal d'oreille, obstruction nasale, acouphène, euphorie, réactions allergiques.

**Précautions:**

STRIMOL EXTRA doit être prescrit avec précaution chez certains patients particuliers à risque comme les patients âgés ou débilités, ceux avec des conditions de déficience rénale ou de fonction hépatique sévère, ou abdominales aiguës.

**Mises en garde:**

Les enfants et les adolescents ne doivent pas utiliser ce médicament contre les symptômes de la varicelle ou de la grippe avant de se faire consulter par un médecin au sujet du syndrome Rye, une maladie rare mais sérieuse signalée comme étant associée à l'aspirine. Gardez ce médicament hors de la portée des enfants. En cas de surdosage accidentel, cherchez immédiatement l'aide professionnelle ou contactez un centre antipoison. L'assistance médicale rapide est nécessaire pour les adultes aussi bien que pour les enfants, même si vous n'observez aucun signe ou symptôme.

**Dosage:**

**Adultes:** 2 comprimés avec de l'eau chaque 6 heures, si les symptômes persistent, consultez un médecin.

**Enfants:** Ne pas utiliser chez Les enfants de moins de 12 ans.

Conserver en dessous de 25°C. A l'abri de la lumière. Garder tous les médicaments hors de portée des enfants.

**Présentation:**

50 x 4 comprimés et 5 x 4 coques de comprimé emballées sur un carton.

Un produit de Strides Pharma Science Limited

Strides House, Bilekahalli, Bannerghatta Road, Bangalore - 560 076, Karnataka, Inde.



8514

-----90 x 170mm-----

BACK SIDE